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REVISTA PRESEI 

 

 

 Alexandru Nazare, înlocuit de premier de la conducerea Ministerului de 

Finanțe. Florin Cîțu: Avem proiecte întârziate legate de fonduri europene și 

evaziune fiscală 

Premierul Florin Cîțu l-a anunțat, joi, pe Alexandru Nazare, înaintea ședinței de 

Guvern, că nu va mai fi ministru de finanțe. ”Avem proiecte întârziate”, a spus 

Cîțu, la finalul ședinței de Guvern. Premierul a transmis preşedintelui Klaus 

Iohannis cererea de revocare din funcție a lui Alexandru Nazare. 

ACTUALIZARE 14.00 Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul privind 

revocarea lui Alexandru Nazare din funcţia de ministru de Finanţe, a anunţat 

Administraţia Prezidenţială. 

De asemenea, şeful statului a semnat decretul privind desemnarea premierului 

Florin Cîţu ca ministru interimar al Finanţelor. 

ACTUALIZARE 12.45: Administraţia Prezidenţială a confirmat joi că cererea de 

revocare a lui Alexandru Nazare din funcţia de ministru al Finanţelor a ajuns la 

Cotroceni. 

 __________________________________________________________________ 

Florin Cîțu l-ar fi anunțat încă de luni seara că nu îl mai dorește în echipa sa, dar, 

potrivit premierului, Alexandru Nazare a refuzat să demisioneze. 

”După o discuţie cu membrii coaliţiei marţi seara, în care i-am anunţat că am cerut 

demisia ministrului Finanţelor Publice, acesta a informat că nu doreşte să-şi dea 

demisia şi preferă să fie revocat. Astăzi, după încă o discuţie cu membrii coaliţiei 

la prima oră, am transmis preşedintelui Klaus Iohannis cererea de revocare a 

domnului Alexandru Nazare din funcţia de ministru al Finanţelor„, a declarat Cîţu, 

după şedinţa de Guvern. 
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Premierul invocă proiectele întârziate de la Finanțe pentru schimbarea din funcție. 

”Avem proiecte întârziate la Ministerul Finanțelor, legate de fonduri europene și 

evaziune fiscală, acolo avem cele mai întârziate proiecte”, a spus Cîțu. 

Prim-ministrul a precizat că a transmis şi propunerea ca el să deţină interimar 

portofoliul Finanţelor.  

 

”Domnul ministru Nazare a avut posibilitatea să-şi dea demisia, a preferat să fie 

revocat. Toţi liderii coaliţiei au fost anunţaţi de marţi după-amiaza şi am avut încă 

o discuţie în această dimineaţă”, a spus Florin Cîţu. 

În același timp, decizia ar putea avea legătură și cu campania electorală din PNL. 

Nazare nu ar fi de acord cu alocările bugetare pe care Cîțu le are în vedere pentru 

primarii liberali.  

Liderul PNL, Ludovic Orban, declara miercuri că din punctul său de vedere nicun 

ministru liberal nu trebuie remaniat, el fiind mulțumit de activitatea acestora. 

„Din punctul de vedere al PNL, eu, ca preşedinte al PNL, sunt mulţumit de 

activitatea miniştrilor PNL şi consider că nu este necesară remanierea niciunui 

ministru al PNL”, a afirmat Ludovic Orban, întrebat miercuri la Parlament, dacă la 

şedinţa coaliţiei au fost vicepremieri sau lideri ai coaliţiei care au vorbit despre 

intenţia premierului Cîţu de a remania anumiţi miniştri. 

Funcția de ministru al Finantelor ar urma să fie asumată interimar de Florin Cîțu, 

urmând ca ulterior el să facă o nouă propunere de ministru. 

Nazare ar urma să fie al doilea ministru din Guvernul Cîțu care este remaniat, după 

demiterea lui Vlad Voiculescu. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Nemuţumiţi că li se taie sporurile, veterinarii şi angajaţii de la siguranţa 

alimentelor anunţă proteste  

„Având în vedere abuzurile existente la nivelul ANSVSA, lipsa de dialog şi 

intenţia de diminuare a veniturilor pentru o parte din angajaţi, în mod 

discriminatoriu şi nelegal”, angajaţii ANSVSA anunţă proteste.  

Potrivit sindicatului, acţiunile de protest vor avea loc vineri, 9 iulie, între orele 

10.00 -12.00, la sediul instituţiei, Piaţa Presei Libere, Corp D1.   Potrivit unei 

informări remise presei de către Confederaţia Naţională Sindicală “Cartel ALFA”, 

principalele revendicări:    

1. Renunţarea la intenţia asumată de diminuarea a veniturilor, prin 

diminuarea cuantumului sporurilor pentru o parte dintre angajaţii 

ANSVSA, în mod discriminatoriu şi cu încălcarea legii.    

 

Aceasta cu atât mai mult cu cât până acum ANSVSA a dat asigurări că 

nu va proceda de o asemenea manieră nelegală şi că va aplica masurile de 

reducere a cheltuielilor nejustificate, măsuri propuse de organizaţia 

sindicală şi asumate chiar şi de reprezentanţii ANSVSA participanţi 

desemnaţi de dvs. – aspect care de asemenea nu s-a concretizat. În plus, 

această situaţie a fost creată tocmai prin politica de personal practicată la 

nivelul ANSVSA, aspect care a creat şi o serie de alte prejudicii directe, 

parte dintre acestea fiind reprezentate de cheltuieli de judecată ce trebuie 

achitate de ANSVSA.    

2. Respectarea prevederilor legale în vigoare referitoare la dialogul social şi 

negocierile colective.    

3. Renunţarea la politica detaşărilor/mutărilor abuzive si a practicilor de 

înlăturare abuzivă a specialiştilor incomozi (care promovează respectarea 

legii şi în acest sens combaterea corupţiei) prin mutări/detaşări, respectiv 

prin întocmirea de evaluări ale performanţelor funcţionarilor publici 

neconforme cu realitatea sau prin plângeri penale având ca obiect situaţii 

subiective/nereale.    
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4. Asigurarea unui cadru stabil managerial care să permită specialiştilor şi 

structurilor ANSVSA rezolvarea gravelor probleme cu care se confruntă 

serviciile sanitare veterinare şi pentru siguranţa alimentelor din România.    

Aceasta ţinând şi cont de faptul că mare parte dintre aceste probleme au 

apărut sau s-au agravat nepermis de mult în ultimul an şi jumătate.   

Organizaţiile la care este afiliat Sindicatul Veterinarilor din Administraţia 

Centrală a ANSVSA, respectiv Federaţia Sindicală a Veterinarilor din 

România şi CNS Cartel ALFA susţin acţiunile de protest ale salariaţilor şi 

cer instiţiilor statului cu atribuţii să intervină în oprirea abuzurilor şi 

normalizarea relaţiilor de muncă din această instituţie.    

În toamna anului trecut, a intrat în vigoare un act normativ care completează 

articolul 38 din Legea-cadru 153/2017 privind salarizarea personalului plătit 

din fonduri publice.    

Legea are are ca obiect de reglementare acordarea sporurilor specifice pentru 

personalul care lucrează la Autoritatea Naţională Sanitar Veterinară şi pentru 

Siguranţa Alimentelor (ANSVA) şi din unităţile subordonate care nu a avut 

în plată sporuri în luna decembrie 2019, respectiv pentru personalul nou-

încadrat.    

„Pentru personalul din structura Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi 

pentru Siguranţa Alimentelor şi a unităţilor din subordinea acesteia, care 

ocupă funcţii şi îşi desfăşoară activitatea în condiţii ce impun acordarea 

sporurilor specifice, stabilite potrivit prezentei legi, personal care nu a avut 

în plată sporuri în luna decembrie 2019, respectiv pentru personalul nou-

încadrat, cuantumul sporurilor, indemnizaţiilor, compensaţiilor, primelor şi 

al celorlalte elemente ale sistemului de salarizare care fac parte, potrivit 

legii, din salariul brut lunar, se acordă prin raportare la salariul de bază aflat 

în plată”, se menţionează în lege. 

(Sursa: adevarul.ro) 
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 Sindicatul Europol, atac dur la ministrul Bode in cazul comisarului Ciocan: 

"Daca era un simplu agent, era demult cercetat si dat afara din politie" 

VIDEO 

Ministerul de Interne a anuntat joi ca seful Unitatii de Politici Publice din 

MAI, Christian Ciocan va pleca din functie. El se va ocupa in continuare de 

prevenirea infractionalitatii. Anterior, ministrul Bode isi aratase nemultumirea 

privind imaginile filmate in sediul Sectiei 4 unde Ciocan avusese o discutie 

nepotrivita cu un coleg, si pentru ca acest film a aparut in spatiul public prin 

intermediul unui sindicat. 

 

Sindicatul Europol a criticat reactia ministrului Lucian Bode in cazul comisarului 

sef Christian Ciocan. Acesta se afla de un an imputernicit pe functia de director al 

Unitatii de Politici Publice din MAI. 

 

"Avem prima reactie a ministrului Bode despre cazul Ciocan. Cea mai mare 

problema a ministrului Bode se pare ca nu e comportamentul si atitudinea 

suburbana a comisarului sef Ciocan la adresa politistilor care au aplicat legea, aflat 

in subordinea sa directa in cadrul MAI, ci faptul ca aceste imagini au ajuns in 

spatiul public. 

E ca si cum victima unui viol este intrebata intai cat de scurta era fusta pe care o 

purta si abia apoi despre trauma prin care a trecut" transmite sindicatul Europol pe 

pagian de Facebook. 

 

Sindicalistii mai precizeaza ca, "dubla masura cu care actioneaza ministrul Bode ne 

demonstreaza ca, in continuare, in MAI dreptatea se imparte dupa pozitie si 

functie, atata timp cat suntem ferm convinsi ca daca atitudinea si comportamentul 

lui Ciocan ar fi fost manifestate de un agent de politie, acesta ar fi fost de mult 

cercetat, condamnat si dat afara din Politie. 

 

Sa nu uitam ca in cazul de la Buzau, ministrul Bode nu a avut nevoie nici de 

verificari, nici de un raport din partea Politiei Romane pentru a stabili el ca 

"politistii nu au actionat corect". 

 

 

https://ziare.com/christian-ciocan/
https://ziare.com/stiri/sindicat/
https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/politie/
https://ziare.com/stiri/buzau/
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Sindicat: "Ministrul Bode, obisnuit doar cu lideri sindicali obedienti si singuratici" 

"Si pentru ca ministrul Bode se intreaba de ce un sindicat se implica intr-o astfel de 

chestiune, intelegem ca el a fost obisnuit doar cu lideri sindicali obedienti si 

slugarnici sau care se autointituleaza sindicalisti, asa cum s-a autointitulat si 

Ciocan, insa Sindicatul Europol, precum a actionat in fiecare situatie, va continua 

sa ia atitudine si sa isi apere politistii care aplica legea si ajung sa fie pedepsiti 

pentru asta. 

Au trecut patru zile de la acest incident, iar fiecare ora care trece fara ca ministrul 

Bode sa sanctioneze acest derapaj al comisarului sef Ciocan sub pretextul unor 

verificari, ne determina sa credem ca asemenea comportamente sunt tolerate si 

incurajate la nivelul MAI", se mai arata pe site-ul sindicatului. 

 

Dupa aparitia informatiei privind amendarea lui Cicoan cu 6000 de lei pentru sapte 

fapte, printre care intrarea pe o strada cu accesul interzis, la volanul unei masini 

care nu avea asigurare si cu ITP expirat, MAI a transmis ca se vor face cercetari, 

iar joi a precizat ca ministrul Bode "a dispus incetarea imputernicirii ofiterului de 

politie din functia de director al Unitatii de Politici Publice a MAI. 

 

In continuare, comisarul-sef de politie Ciocan Christian isi va desfasura activitatea 

in functia de executie ocupata anterior in cadrul Inspectoratului General al Politiei 

Romane". 

Godina: "Acest vajnic politist de Bamboo nu se astepta sa fie oprit de vreun agent" 

Marian Godina a comentat miercuri, 7 iulie, pe blogul sau personal incidentul cu 

comisarul Christian Ciocan care a primit o amenda de 6.000 de lei pentru sapte 

contraventii si apoi le-a adresat injurii agentilor de politie care si-au facut datoria. 

 

"Domnul Ciocan a fost oprit de niste agenti de politie in timp ce circula 

nestingherit pe o strada cu acces interzis. Ati intrat vreodata, din greseala, pe o 

astfel de strada? Probabil ca da. 

 

 

https://ziare.com/stiri/politie/christian-ciocan-destituit-scandal-agenti-trafic-1689389
https://ziare.com/stiri/politie/christian-ciocan-destituit-scandal-agenti-trafic-1689389
https://ziare.com/christian-ciocan/stiri-christian-ciocan/godina-ciocan-amendat-politie-1689220
https://ziare.com/stiri/amenda/
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Eu am oprit nenumarati soferi care savarseau astfel de fapte, dar nu trebuia sa fiu 

Sherlock Holmes pentru a-i diferentia pe cei rataciti, turisti, noi in oras, aflati in 

tranzit etc de smecherasii care voiau doar o mica scurtatura. Cei din prima 

categorie primeau adesea un avertisment, fiind o contraventie savarsita din culpa, 

ci nu cu intentie. A nu se intelege ca e o regula sa primesti avertisment, depindea 

mult si de atitudine, si de pericolul social. 

 

Domnul Ciocan nu stiu din care categorie face parte, e posibil ca in Bucuresti sa nu 

stii toate strazile. Insa domnul Ciocan nu avea nici ITP de prin 2018 si se pare ca 

nici asigurare valabila nu-i trebuia. Ba se zice ca-i lipsea si o placuta cu nr de 

inmatriculare. Mai pe romaneste, pe dl Ciocan il cam durea la ciocan. 

 

Nu cred ca se astepta sa fie oprit de vreun agent pe care sa-l doara tot acolo ca e el 

mare comisar sef in Politia Romana", a scris Marian Godina. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul a aprobat prelungirea stării de alertă, pentru o perioadă de 30 de 

zile. Suprafaţă de 2 metri pătraţi pentru o persoană în cazul evenimentelor 

private. Până la o mie de participanţi la spectacole în aer liber 

Guvernul a aprobat în şedinţa de joi prelungirea stării de alertă pe întreg teritoriul 

național, pentru o perioadă de 30 de zile, începând cu data de 12 iulie. 

Principala modificare, față de măsurile aflate în vigoare, vizează creșterea 

perioadei pentru care sunt aplicabile exceptările de la măsurile de prevenire și 

control a răspândiri COVID-19 pentru persoanele care au trecut prin boală de la 90 

la 180 de zile, ulterioare datei confirmării infectării cu SARS-CoV-2. 

"Poate cea mai importantă modificare este a celor care au trecut prin boală. 

Până acum, noi am mers ca între 14 - 90 de zile. Urmează să fie modificat în 14 - 

180 de zile, tocmai să vină în concordanţă cu ordonanţa de urgenţă privind 

certificatul digital şi abordarea europeană. Deci în loc de 14 - 90 de zile pentru 

cei trecuţi prin boală să se prelungească la 180 de zile. Deci va fi valabilă 

trecerea prin boală 180 de zile", a precizat Raed Arafat. 

https://ziare.com/stiri/soferi/
https://ziare.com/stiri/turisti/
https://ziare.com/marian-godina/
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Printre altele, se propune menținerea obligativității purtării măștii de protecție în 

spațiile publice, piețe, târguri, bâlciuri, talciocuri, stații pentru transportul în 

comun, spațiile comerciale, mijloacele de transport în comun și la locul de muncă 

sau în alte zone cu potențial de aglomerare. 

Şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, Raed Arafat, a informat, joi, că, 

în cadrul hotărârii privind prelungirea stării de alertă, care a fost adoptată de 

Guvern, au fost introduse o serie de modificări, printre care posibilitatea 

participării a 1.000 de persoane, pe scaune, la activităţi cultural-artistice 

desfăşurate în aer liber şi diminuarea spaţiului care trebuie asigurat pentru 

participanţii la evenimente private. 

La organizarea de evenimente private aferente meselor festive, din nou, doi metri 

în loc de patru. La locurile de joacă pentru copii nu se va mai solicita ca 

însoţitorii să fie vaccinaţi. (...) Plus, la exterior la restaurante nu mai este regula 

de şase persoane la masă, deci, se elimină regula de şase persoane la masă din 

momentul în care este eliminată şi în interior, a explicat şeful DSU. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 REVOLTĂ NAȚIONALĂ ZECI de organizații acuză Guvernul că 

ÎNCALCĂ drepturile românilor la proteste 

65 de organizații acuză Guvernul că menține restricții abuzive în organizarea 

marșurilor și protestelor. Reprezentanții acestora au redactat o scrisoare care este 

adresată Administrației Prezidențiale, Guvernului, Parlamentului și 

Departamentului pentru Situații de Urgență. 

Potrivit semnatarilor scrisorii protest, libertatea românilor de a participa la adunări 

publice, cum sunt marșurile și protestele pașnice, este încălcată flagrant de decizii 

succesive ale Guvernului. 

Cea mai recentă decizie a Comitetului Național pentru Situații de Urgență 

comunicată în sedința de Guvern de joi, propune relaxarea restricțiilor pentru 

organizarea tuturor tipurilor de evenimente, crescând numărul de participanți la 

ordinul miilor, dar menține resctricțiile cu privire la organizarea adunărilor publice 

la 100 de participanți, conform Mediafax. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/protest_220.html


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 iulie 2021 9 

 

Reprezentanții asociațiilor consideră că Guvernul încalcă în acest moment în mod 

flagrant un drept esențial pentru existența unui stat democratic, dreptul la liberă 

întrunire, garantat tuturor cetățenilor prin Constituția României. 

„De 10 luni, începând cu luna septembrie 2020, participarea la proteste privind 

corupția, cauze de mediu sau cauze de drepturile omului, sunt restricționate la un 

număr maxim de 100 de participanți, în ciuda faptului că numărul de participanți a 

crescut progresiv pentru toate celelalte tipuri de evenimente – sportive, culturale, 

religioase și familiale. Deși data de 1 iulie a reprezentat un moment de relaxare a 

restricțiilor pentru organizarea tuturor tipurilor de evenimente publice sau private, 

autoritățile au uitat să relaxeze restricțiile și pentru adunările publice. Situația se 

repetă și în cazul relaxărilor pregătite pentru jumătatea lunii iulie. Măsurile de 

relaxare vin în contextul în care la 25 iunie 2021 incidenţa cumulată a cazurilor la 

nivelul Mun. Bucureşti în ultimele 14 zile la mia de locuitori este de 0.06, iar la 

data de 5 iulie 2021 incidenţa este de 0.03. În consecință, nu există un motiv 

justificat pentru restricționarea adunărilor publice la 100 de participanți”, scrie în 

mesajul asociațiior. 

Ca urmare, peste 65 de organizații non-guvernamentale solicită autorităților să 

elimine restricțiile „abuzive” cu privire la organizarea adunărilor publice. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ce măsuri cuprinde ordonanța care își propune să rezolve problema urșilor 

agresivi 

Ordonanţa de urgenţă privind măsurile împotriva urşilor care pot pune în pericol 

viaţa oamenilor şi securitatea publică a intrat pe ordinea de zi a ședinței de Guvern, 

în primă lectură. 

Documentul prevede situațiile în care urșii bruni din intravilanul localităţilor pot fi 

alungați, relocați sau împuşcaţi, în funcţie de gradul de risc. 

Decizia este luată prin vot de echipa de intervenţie. 
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Măsurile se aplică gradual. Primul pas este alungarea ursului. Dacă revine, poate fi 

tranchilizat şi relocat. Dacă metodele nu dau rezultate şi ursul pune oamenii și 

bunurile în pericol, poate fi împușcat. 

La fel se va proceda şi dacă animalul este rănit în intervenţie, prins într-o capcană 

neautorizată şi nu sunt alte soluţii. 

Tanczos Barna, ministrul Mediului: "Eutanasiere sau împușcare doar în situațiile în 

care riscul este mare, doar în situațiile în care exemplarele reprezintă un risc real, 

iminent, imediat, la adresa cetățenilor. În cazul exemplarelor de sex feminin, 

intervenția se va face cu precădere prin metoda îndepărtării sau relocării. În cazul 

în care nu se pot realiza aceste lucruri și exemplarul feminin trebuie extras și are 

pui, puii trebuie preluați, duși în centre de reabilitare sau adăposturi autorizate, 

costurile de întreținere pentru aceste exemplare-pui vor fi suportate de Ministerul 

Mediului". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Deficitul bugetar va fi destul de greu de adus în 2021 sub nivelul de 8% 

(analiză) 

Deficitul bugetar va fi destul de greu de adus în 2021 sub nivelul de 8% în 

condiţiile politicii fiscale şi a cheltuielilor publice relativ neschimbate, iar 

finanţarea unor deficite fiscale lărgite din perioada pandemică este probabil să 

conducă datoria publică spre nivelul de 60% în 2022 faţă de 35% în 2019, arată o 

analiză realizată de Euler Hermes, publicată joi. 

 

Potrivit sursei citate, la nivel local, indicatori macroeconomici de urmărit în 

perioada următoare prin persistenţa lor vor fi deficitul de cont curent (de aşteptat să 

se mărească pe măsură ce revenirea economică se transpune şi în importuri mai 

mari vs. exporturi), dar şi deficitul bugetar, respectiv datoria publică - ca procent în 

PIB. 

 

"Deficitul bugetar va fi destul de greu de adus în 2021 sub nivelul de 8% în 

condiţiile politicii fiscale şi a cheltuielilor publice relativ neschimbate.  
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De asemenea, finanţarea unor deficite fiscale lărgite din perioada pandemică este 

probabil să conducă datoria publică spre nivelul de 60% în 2022 faţă de 35% în 

2019", a declarat Mihai Chipirliu, CFA, Risk Director Euler Hermes Romania. 

 

Potrivit analizei Euler Hermes, economia globală se pregăteşte de o puternică 

redresare în trimestrele următoare. Totodată, revenirea din primul trimestru al 

anului 2021 la valorile de dinaintea crizei a fost alimentată de redeschiderea celor 

două mari economii ale lumii: SUA şi China. 

 

Astfel, analiştii se aşteaptă ca PIB-ul global să crească cu + 5,5% în 2021, SUA 

fiind singura economie în care această evoluţie va depăşi estimările realizate în 

perioada pre-Covid-19. Pe de altă parte, în Europa este preconizată o revenire la 

nivelul de dinaintea crizei în primul trimestru al anului 2022, creşterile fiind 

aşteptate în 2026. 

 

"În cazul României, prognozele de creştere a Produsului Intern Brut pentru 2021 au 

fost în mod repetat revizuite în sus, proiecţia de +6,5% de acum câteva luni fiind 

deja corectată de Comisia Europeana la 7,4% şi la 4,9% pentru 2022. Inflaţia este 

de asemenea prognozată să crească la peste 3% în acest an, fiind una din cele mai 

ridicate din Uniunea Europeană, chiar dacă sub nivelul celei din Ungaria sau chiar 

Poloniei unde ar depăşi 4%", susţin autorii analizei. 

 

Deşi au existat şi factori interni - precum rezistenţa cererii de consum - puseul 

inflaţionist a fost puternic alimentat în prima jumătate a anului de abrupta creştere 

la nivel global a preţurilor materiilor prime. 

 

"Ne menţinem opinia ca inflaţia va fi mai degrabă un fenomen temporar, cu o 

intensitate mai redusă în a doua parte a anului", mai arată analiza. 

 

Potrivit analiştilor Euler Hermes, adaptarea fluxurilor de aprovizionare cu mărfuri 

la noile realităţi ale comerţului mondial în contextul estompării treptate a 

restricţiilor de mişcare, dar şi a măsurilor de suport a economiilor din partea 

statelor sunt tot atâtea motive pentru o calmare a impulsului inflaţionist.  
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"Nu în ultimul rând, recentele neînţelegeri care au reapărut între ţări importante din 

cadrul cartelului petrolului (OPEC) ar putea semnala începutul sfârşitului 

cooperării din timpul pandemiei între ţările participante - cooperare care a culminat 

cu o creştere a preţului petrolului cu până la 50% de la începutul anului şi cu o 

propagare asupra majorităţii materiilor prime", mai arată cercetarea. 

 

Analiştii preconizează că PIB-ul zonei euro va avea o evoluţie pozitivă cu + 4,2% 

faţă de 2020 în următorii doi ani, cu o revenire la nivelurile dinaintea crizei în 

primul trimestru al anului 2022. Cu toate acestea, unele state membre, inclusiv 

Spania şi Italia, vor atinge această etapă doar la începutul anilor 2022/23. Totodată, 

al treilea val de infecţii a amânat redresarea economică a zonei euro în primul 

trimestru al anului 2021. 

 

"Se aşteaptă ca zona euro să înregistreze unele dintre cele mai puternice rate 

trimestriale de expansiune înregistrate până acum. Reducerea bruscă a noilor cazuri 

de Covid-19 şi progresul vaccinării vor diminua restricţiile impuse de Covid-19 

rapid (indicele de stringenţă ar trebui să revină la minimele din trimestrul trei al 

anului 2020 anul acesta).", mai arată analiza. 

 

În al doilea trimestru al anului 2021, se preconizează o creştere a PIB-ul cu 

aproape + 2% trimestrial. "Reducerea incertitudinii economice va stabili, la rândul 

său, scena pentru o creştere a ritmului de consum în a doua jumătate a anului (cu 

economii excesive în valoare de 1,5% din PIB, accelerând recuperarea). Nu în 

ultimul rând, cererea internă din zona euro va primi un imbold din partea Fondului 

de redresare al UE de 750 de miliarde euro", potrivit analizei.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Cheltuielile medii lunare ale unei gospodării românești au crescut în ultimul 

an cu 371 de lei, ceva mai mult decât veniturile, iar ponderea acestora s-a 

majorat cu peste 1%. 

 

 Veniturile totale medii lunare ale unei gospodării au reprezentat în trimestrul 

I 2021, în termeni nominali, 5.476 lei pe gospodărie, în creștere cu 357 de lei 

față de aceeași perioadă a anului trecut. 

 Cheltuielile totale medii ale unei gospodării au fost, în trimestrul I 2021, în 

medie, de 4.640 lei lunar, în creștere cu 371 de lei față de aceeași perioadă a 

anului trecut. 

 Cheltuielile reprezintă în 2021 84,7% din nivelul veniturilor totale, față de 

83,4%, anul trecut. Din totalul cheltuielilor, ponderea celor de consum a 

crescut cu aproape un procent, iar din acestea s-a majorat cu 0,5% cea a 

cheltuielilor pentru băuturi alcoolice și tutun, în vreme ce procentul alocat 

produselor agroalimentare a rămas la același nivel. 
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(Sursa: biziday.ro) 

 

 Din grijă pentru copii: Tot mai mulți au probleme emoționale, în pandemie. 

Guvernul pregătește măsuri de sprijin, TVR se va alătura proiectului 

Pandemia are un impact enorm asupra copiilor, le afectează starea de sănătate, 

dezvoltarea fizică și psihică. În România, tot mai mulți copii suferă de depresie. De 

aceea, într-un efort comun, experți și autorități lucrează la un program național de 

sprijin pentru cea mai vulnerabilă categorie: copiii. 

În viața copiilor au apărut dintr-o dată mai mulți de NU: nu mai mergi la școală, 

nu  te mai poți vedea cu prietenii, nu mai mergem în parc, nu ne putem vedea cu 

bunicii, nu te îmbrățișa și nu te ține de mână cu nimeni. 
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Toate interdicțiile au provocat tristețe și descurajare, mai ales adolescenților. Acum 

au nevoie să fie învățați să vorbească despre ceea ce simt. Să își dezvolte 

inteligența emoțională. 

Mihai Copăceanu, psiholog: Un copil inteligent din punct de vedere emoțional este 

un copil care în primul rând își cunoaște emoțiile le înțelege, le acceptă. Acest 

copil va înțelege emoțiile colegilor săi. 

Conf. Univ. Dr. Roxana Maier, doctor în psihologie: Atunci când copiii nu își 

conștientizează emoțiile, din păcate nu pot să se echilibreze. 

George Roman, specialist în drepturile copilului, Salvaţi Copiii: Copiii care au 

comportamente care se manifestă prin acte de violență, intimidare, amenințare în 

mod repetat produc un rău mare celorlalți copii. Acest tip de comportament se 

numește în literatura de specialitate bullying. 

Iulian Cristache, preşedintele Federaţiei Naţionale a Părinţilor: Majoritatea 

parintilor nu au timp să se ocupe de copii, interacționează foarte puțin, de obicei 

întrebările se rezumă la: Cum a fost la școală, a fost în regulă și atât, fără să intre 

în amănunt să întrebe dacă a avut conflict la școală. 

Florina Rad, medic, psihiatrie pediatrică: Părinții sunt primii care contribuie la 

dezvoltarea emoțională a copiilor, urmează apoi școala și societatea. 

Rareș Voicu, preşedintele Consiliului Elevilor: Prietenia alungă singurătatea și 

tristețea, prietenia ne face mai buni, ne oferă speranța pentru ziua de mâine, unei 

zile de mâine ceva mai bune. 

Mulți copii trec prin depresii și nu știu cum pot ieși din această stare. 

Guvernul României a inițiat un program național de sprijin pentru copii. Iar TVR 

se va alătura proiectului. 

Mădălina Turza, consilier de stat, coodonatorul Programului Naţional de Sprijin 

pentru Copii: Guvernul oferă platforma pentru dezvoltarea acestei mișcări sociale 

de care avem atâta nevoie, psihologi, medici, profesori care să înceapă să 

vorbească iar apoi să implementeze măsuri de sprijin și ajutor pentru copiii noștri. 
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Soluțiile găsite de experți pentru ajutarea copiilor vor fi propuse primului ministru 

și adoptate într-o hotărâre de Guvern. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Elevii ar putea primi anual vouchere culturale. Inițiatorii proiectului de lege 

spun că s-ar completa astfel măsurile din proiectul România Educată 

Dacă acum s-ar face un sondaj printre adolescenți să aflăm cât și ce citesc, am lua 

și măsuri pentru ca generații întregi să fie salvate de la limita cu analfabetismul 

funcțional. Un proiect de lege depus la Parlament propune ca elevii să primească 

vouchere culturale, în valoare de 250 de lei, în fiecare an. Studenții cred că și ei ar 

avea nevoie de un astfel de sprijin. 

Inițiatorii proiectului cred că voucherele culturale ar completa măsurile din 

proiectul România Educată. 

Fiecare elev ar urma să primească un voucher la început de an, până la terminarea 

liceului. 

Rareș Voicu, preşedinte, Colegiul Naţional al Elevilor: Poate fi un proiect foarte 

bun, în contextul în care există, firește și acei bani și vor fi cheltuiți, adică dacă va 

fi generalizat la nivelul instituțiilor de cultură și dacă vor exista alocații bugetare, 

pentru că nu ar fi prima dată când în Parlament este instituită o măsură de natură 

financiară sau o facilitate fiscală pentru elevi și aceasta să nu aibă alocări 

bugetare, deci să nu se întâmple. 

Natalia Intotero, deputat PSD: Practic, prin intermediul acestor vouchere, în cazul 

în care proiectul va găsi susținere în rândul colegilor, elevii au posibilitatea să-și 

achiziționeze cărți sau bilete la teatru sau la spectacole. 

Studenții ar vrea să fie și ei cuprinși în acest proiect. 

Horia Oniță, preşedinte ANOSR: Noi credem că această inițiativă ar trebui să fie 

multiplicată și în învățământul superior, pentru acei studenți care nu au acces la 

aceste serivicii de cultură, pentru studenții care provin din medii defavorizate și 

vom propune această modificare. 
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În țările din Uniunea Europeană, elevii primesc între două și trei sute de euro 

pentru aceste vouchere culturale, potrivit inițiatorilor proiectului care s-ar putea 

dezbate în Parlament din septembrie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Amenzi pentru lipsa repartitoarelor de căldură. Parlamentul a adoptat o 

nouă lege cu un nou termen - 31 decembrie 

Românii care nu au contoare pentru măsurarea consumului de căldură și apă caldă 

vor risca amenzi de până la 1.000 de lei. O nouă lege adoptată de Parlament 

impune proprietarilor de locuințe, racordate la rețeaua de termoficare, să monteze 

repartitoare de costuri până la sfârșitul anului. Măsura va garanta un calcul mai 

precis al consumului de energie termică și chiar facturi mai mici, spun specialiștii. 

Repartitoarele pentru căldură și apă caldă sunt obligatorii din 2004. Însă mulți 

locatari cu locuințele racordate la sistemul centralizat nu le folosesc, deși le-ar 

aduce costuri mai mici, spune administratorul mai multor blocuri din București. 

Parlamentul a adoptat o nouă lege cu un nou termen - 31 decembrie. Cine nu va 

avea montate repartitoare va fi amendat cu până la 1.000 de lei. Specialiștii cred că 

așa se va ști clar și consumul individual din locuințe și eficiența sistemului de 

termoficare. 

Claudiu Crețu, director general Termoenergetica: „La acest moment nu avem o 

acuratețe cu privire la această balanță de consum. Există contorizarea la subsolul 

blocului. Noi vindem către asociația de proprietari la subsolul blocului dar, din 

păcate, de acolo mai departe e o ruptură și acest lucru trebuie clarificat”. 

Mihai Mereuță, preşedinte Liga Asociaţiilor de Proprietari Habitat: “În toate 

blocurile s-au montat repartitoare de costuri (...) Și se pun şi robineţii termostataţi 

pe calorifere (...) nu a crescut în niciun caz pe branşamentul blocului consumul. 

Întodeauna a scăzut pe bloc cu până la 30%. Pentru că e normal. Unul ţine la doi, 

altul ţine la trei robinetul”. 
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Prețul unui repartitor de costuri începe de la 50 de lei și poate să ajungă la 100 de 

le. Noua lege va intra în vigoare după ce va fi promulgată de președinte. Nu se 

aplică și în cazul celor care folosesc centrale termice pe gaz. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Iohannis a promulgat legea prin care 10 Mai este declarată Ziua 

Independenței Naționale a României 

Președintele Klaus Iohannis a promulgat, joi, legea prin care 10 Mai este declarată 

Ziua Independenței Naționale a României, potrivit unui comunicat al 

Administrației prezidențiale. 

Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, în 9 iunie, cu 166 de voturi „pentru”, 5 

„împotrivă” şi 92 de abţineri, un proiect de lege privind sărbătorirea zilei de 10 mai 

ca Ziua Independenţei Naţionale a României. 

„Ziua de 10 mai va fi sărbătorită în fiecare an ca Ziua Independenţei Naţionale a 

României, zi de sărbătoare naţională, lucrătoare. Parlamentul, preşedintele 

României, Guvernul, celelalte autorităţi publice centrale, precum şi autorităţile 

administraţiei publice locale vor organiza manifestări cultural-artistice, cu ocazia 

sărbătoririi zilei prevăzute la art. 1. Fondurile necesare pentru organizarea 

manifestărilor prilejuite de sărbătorirea zilei de 10 mai pot fi asigurate din bugetele 

locale sau din bugetele autorităţilor publice centrale, precum şi ale instituţiilor 

publice, în limita alocaţiilor bugetare aprobate”, se arată în lege. 

La data intrării în vigoare a acestei legi, Legea nr.103/2015 pentru declararea zilei 

de 10 Mai ca zi de sărbătoare naţională se abrogă, pentru evitarea paralelismului 

legislativ. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 România a ratat catastrofal ținta asumată în fața Comisiei Europene pe 

Educația pe tot parcursul vieții: indicatorul a scăzut față de acum 12 ani, în 

loc să fie de 10 ori mai mare 

România nu a înregistrat un progres în legătură cu participarea adulților cu vârste 

între 25-64 de ani la învățare pe tot parcursul vieții. Valoarea indicatorului a fost în 

2020 de 1% și a ocupat ultimul loc la nivelul statelor din Uniunea Europeană, 

potrivit datelor oferite de Eurostat. România și-a asumat din 2010 că va crește 

această rată la 10% în 2020. 

Obiectivul naţional al României pentru învăţarea pe tot parcursul vieţii a fost de a 

creşte participarea persoanelor cu vârste cuprinse între 25-64 ani la 10% până în 

2020, dar obiectivul nu a fost atins. În 2020, rata înregistrată a fost de 1%. 

Rata indicatorului se calculează pe populația 25-64 de ani, dacă în ultimele 4 

săptămâni precedente anchetei Eurostat au participat la vreun curs de formare sau 

la vreo formă de învățare. 

Participarea adulților la învățare a fost unul dintre reperele cadrului strategic pentru 

cooperarea europeană în educație și formare până în 2020, numit „Educație și 

formare 2020” (ET 2020). Această valoare de referință urmărea să atingă o medie 

de cel puțin 15% dintre adulții cu vârsta cuprinsă între 25 și 64 de ani, care 

participă la învățarea pe tot parcursul vieții în UE. 

Se consideră că o parte a scăderii ar putea fi legată de pandemia COVID-19, adică 

anularea activităților de formare. Indicatorul de învățare a adulților se referă la 

participarea la educație și formare formală și non-formală, iar perioada de referință 

pentru participare este de patru săptămâni anterioare interviului, așa cum este 

obișnuit în ancheta forței de muncă. 

Rata de participare în România a adulților cu vârste între 25-64 de ani a fost de 1% 

în 2020, în timp ce rata Uniunii Europene a fost de 9.2%. România a ocupat 

ultimul loc. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/ddn-20210702-1
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Ratele de participare în aproape toate statele membre au crescut constant între 

2010 și 2019, cu excepția României și a altor cinci state: Danemarca, Slovenia, 

Cipru, Spania, și Polonia. Această tendință s-a inversat între 2019 și 2020, 

deoarece doar trei state membre au înregistrat o mică creștere în această perioadă: 

Spania (+0,4 pp), Grecia și Lituania (+0,2 pp pentru ambele). 

Șase state membre au depășit nivelul de referință de 15% până în 2020: Suedia 

(28,6%), Finlanda (27,3%), Danemarca (20,0%), Olanda (18,8%), Estonia (17,1%) 

și Luxemburg (16,3%). În schimb, șapte state membre au avut rate de participare 

sub 5%: România (1,0%), Bulgaria (1,6%), Slovacia (2,8%), Croația (3,2%), 

Polonia (3,7%), Grecia (4,1%) și Cipru (4,7%). 
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Proporția populației care a participat la învățarea adulților a fost mai mare în rândul 

femeilor (10% în 2020) în UE decât în rândul bărbaților (8,3%). Cotele pentru 

bărbați și femei au fost ambele mai mici în 2020 decât au fost cu cinci ani mai 

devreme. Rata de participare atât a femeilor, cât și a bărbaților a crescut continuu 

până în 2019 și a scăzut doar în 2020, adică odată cu apariția pandemiei COVID-

2019. 

În 2020, femeile au înregistrat rate de participare mai mari decât bărbații în toate 

statele membre ale UE, cu excepția Cehiei, Germaniei, Greciei și Ciprului (unde 

ratele pentru bărbați au fost mai mari), în timp ce România a raportat aceeași rată 

pentru ambele sexe. 
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Conform Eurostat: 

 Educația și formarea formală este definită ca „educație instituționalizată, 

intenționată și planificată prin organizații publice și organisme private 

recunoscute și – în totalitatea lor – constituie sistemul formal de educație al 

unei țări”; 

 Educația și formarea non-formală sunt definite ca orice activități de învățare 

organizate și susținute în afara sistemului de educație formală. Se disting 

următoarele mari categorii de educație non-formală: 

o programe non-formale; 

o cursuri (care se disting în continuare în instruirea la clasă, lecții 

private și cursuri teoretico-practice combinate, inclusiv ateliere); 

o instruire ghidată la locul de muncă. 

 Învățarea informală este mai puțin organizată și mai puțin structurată. Poate 

include evenimente de învățare care apar în familie, la locul de muncă și în 

viața de zi cu zi a fiecărei persoane. 

În iulie 2010, Guvernul României a aprobat prin memorandum setul de valori 

finale ale țintelor naționale, în concordanță cu țintele europene stabilite odată cu 

adoptarea Strategiei Europa 2020, ținând cont de angajamentele financiare deja 

asumate și de specificul național. Pentru fiecare țintă națională, în cadrul PNRR au 

fost stabilite măsuri pentru atingerea obiectivelor. 

Țintele asumate de România au fost următoarele: 

 (1) rata de ocupare a populației cu vârsta cuprinsă între 20 și 64 ani – 70%; 

 (2) nivelul investițiilor în cercetare și dezvoltare – 2% din PIB (1% surse 

publice și 1% surse private); 

 (3) atingerea obiectivului „20/20/20″ în domeniul schimbărilor climatice și 

al energiei - 20/24/19; 

 (4) rata părăsirii timpurii a școlii – 11,3% și ponderea populației cu studii 

superioare și vârsta între 30 și 34 de ani – 26,7%; 

https://ec.europa.eu/eurostat/statistics-explained/index.php?title=Adult_learning_statistics
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 (5) reducerea cu 580 de mii a numărului de persoane aflate în risc de sărăcie 

sau excluziune socială. 

Țintele strategice pentru anul 2020, adoptate în cadrul ET 2020 sunt următoarele: 

1) până în 2020, în medie, cel puțin 15% dintre adulți ar trebui să participe la 

programele de învățare de-a lungul vieții 

2) până în 2020, procentul persoanelor cu vârsta de 15 ani, cu competențe scăzute 

de citire, 

matematică și științe exacte ar trebui să fie mai mic de 15%; 

3) până în 2020, proporția persoanelor de 30-34 de ani, care au absolvit 

învățământul terțiar 

ar trebui să fie de cel puțin 40%; 

4) până în 2020, proporția părăsirii timpurii a școlii din sistemele de educație și 

formare, ar 

trebui să fie sub 10%; 

5) până în 2020, cel puțin 95% dintre copiii cu vârsta cuprinsă între 4 ani și vârsta 

pentru 

înscrierea obligatorie la școala primară, ar trebui să beneficieze de educație 

preșcolară; 

6) până în 2020, proporția de absolvenți angajați cu vârste cuprinse în 20 și 34 de 

ani, care au finalizat sistemul de educație și de formare profesională cu cel mult 

trei ani înaintea anului de referință, ar trebui să fie de cel puțin 82%, comparativ cu 

76,5% în 2010. 

https://edu.ro/sites/default/files/_fi%C8%99iere/Minister/2016/strategii/Strategia_VET%2027%2004%202016.pdf
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 Participarea redusă la educaţia şi formarea adulţilor din România poate fi explicată 

prin existenţa unor disfuncţionalităţi între angajatori, angajaţi şi furnizorii de 

educaţie şi formare profesională, potrivit Strategiei naționale de învățare pe tot 

parcursul vieții (2015-20120). 

Ștrategia națională de învățare pe tot parcursul vieții (2015-2020) a 

fost adoptată prin HG nr. 418/2015 de Guvern. A fost propusă și semnată de 

actualul ministru al Educației, Sorin Cîmpeanu. 

 

https://www.edu.ro/sites/default/files/fisiere%20articole/Strategie%20LLL.pdf
https://www.edu.ro/sites/default/files/fisiere%20articole/Strategie%20LLL.pdf
https://www.edu.ro/sites/default/files/fisiere%20articole/hg-418-2015-_Strategia%20Na%C8%9Bional%C4%83%20privind%20%C3%8Env%C4%83%C8%9Barea%20pe%20tot%20parcursul%20vietii.pdf
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Ce a făcut România în ultimii ani, legat de îmbunătățirea acestui indicator 

Potrivit Monitorului Educației și formării 2020 al Comisiei Europene, în 2019, s-a 

adoptat o metodologie pentru gestionarea registrului național al calificărilor pentru 

a contribui la unificarea descrierilor tuturor calificărilor dobândite prin intermediul 

educației și formării inițiale, în rândul adulților și prin intermediul studiilor 

superioare. 

În 2020, autoritatea națională pentru calificări a lansat un proiect pentru 

sistematizarea și simplificarea registrelor pentru calificări. 

„Există resurse limitate pentru campanii de sensibilizare, servicii de consiliere sau 

pentru instituirea centrelor comunitare propuse pentru învățarea pe tot parcursul 

vieții, deși reglementările necesare au fost adoptate în 2019. Asigurarea dezvoltării 

competențelor pentru o tranziție justă va necesita un efort susținut menit să 

îmbunătățească competențele prin intermediul oportunităților de calitate de 

perfecționare și reconversie profesională”, remarcă specialiștii CE. 

_ 

Proiectul ”The European Parliament: leadership during historical change” este 

finanțat de Parlamentul European prin DG Communication. Edupedu.ro este 

singura responsabilă de conținutul acestui material și în niciun context acesta nu 

poate reprezenta poziția Parlamentului European. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Parlamentul European a votat din nou pentru intrarea României şi 

Bulgariei în spaţiul Schengen 

Parlamentul European a adoptat joi Raportul anual privind funcţionarea spaţiului 

Schengen. Rezoluţia reiterează poziţia cunoscută a PE privind aderarea României 

şi Bulgariei la spaţiul Schengen. Pentru ca România şi Bulgaria să intre în spaţiul 

Schengen este nevoie de aprobarea Consiliului European, potrivit Mediafax. 

Parlamentul European a adoptat, joi, cu 505 voturi pentru, rezoluţia sa referitoare 

la Raportul anual privind funcţionarea spaţiului Schengen. 

https://op.europa.eu/webpub/eac/education-and-training-monitor-2020/countries/romania_ro.html
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„A sosit momentul ca România, Bulgaria şi Croaţia să adere la Schengen”, a 

declarat comisarul pentru afaceri interne, Ylva Johansson, înainte de votul din 

plenul legislativului european. 

Recent, Comisia Europeană a propus o strategie către un spaţiu Schengen mai 

puternic şi mai rezilient şi a solicitat Consiliului să ia o decizie cu privire la 

eliminarea controalelor pentru România, Bulgaria, Croaţia, şi integrarea lor în 

spaţiul Schengen. 

„Luând în calcul numeroasele sale solicitări de aplicare integrală a dispoziţiilor 

acquis-ului Schengen în Bulgaria şi România, solicită insistent Consiliului să-şi 

onoreze angajamentul, să ia imediat decizia de a elimina controalele la frontierele 

interne terestre, maritime şi aeriene şi să permită acestor ţări să se alăture, cu 

drepturi depline, spaţiului de liberă circulaţie fără controale la frontierele interne; 

Parlamentul European este pregătit, atunci când este consultat de Consiliu în 

conformitate cu articolul 4 din Actul de aderare, să-şi exprime opinia cu privire la 

aplicarea integrală a dispoziţiilor acquis-ului Schengen în Croaţia; consideră că 

solidaritatea şi responsabilitatea sunt de datoria tuturor şi că viitorul spaţiului 

Schengen trebuie să fie fără fragmentare”, se arată în raportul prezentat 

Parlamentului European. 

Parlamentul European declară că statele membre ar trebui să restabilească rapid 

libera circulaţie în spaţiul Schengen 

România salută rezoluţia votată în Parlamentul European 

Ministrul de Interne Lucian Bode susţine că România îndeplineşte toate condiţiile 

pentru aderarea la Schengen şi este încrezător că se vor face paşi concreţi cât mai 

curând pentru adoptarea deciziei.  

Ministerul de Interne din România salută rezoluţia votată de Parlamentul European 

în urma dezbaterilor care au precedat votul şi care au evidenţiat, o dată în plus, 

sprijinul acestei instituţii şi al Comisiei Europene pentru aderarea României, 

precum şi a Bulgariei şi Croaţiei, la spaţiul Schengen, solicitând extinderea 

Schengen cu aceste state. 
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„Sunt încrezător că vom face paşi concreţi spre adoptarea cât mai curând a deciziei 

privind aderarea noastră la spaţiul Schengen. România are un rol esenţial în 

arhitectura de securitate a UE. Este nevoie de un just echilibru între obligaţiile pe 

care şi le asumă fiecare stat membru UE şi drepturile de care beneficiază. După 

cum bine ştiţi, România îndeplineşte toate condiţiile pentru aderarea la Schengen şi 

continuă să menţină la cel mai înalt nivel modul de punere în aplicare a legislaţiei 

Uniunii”, a declarat Lucian Bode, ministrul de Interne. 

Potrivit MAI, România şi-a menţinut permanent obiectivul legat de aderarea la 

spaţiul Schengen şi a reiterat solicitarea de a se parcurge paşi concreţi spre 

definitivarea acestui proces, prin adoptarea cât mai rapid a Deciziei privind 

aderarea la Schengen, în cursul acestui an. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Energia nucleară va asigura o treime din necesarul de consum al ţării la 

nivelul anilor 2030 

Energia nucleară va asigura aproximativ 35% din necesarul de consum al ţării la 

nivelul anilor 2030, prin operarea a patru unităţi nucleare CANDU, potrivit unui 

comunicat al Nuclearelectrica (SNN), preluat de Agerpres. 

 

Reprezentaţii companiei arată că misiunea, viziunea şi valorile SNN reprezintă 

angajamentul echipei SNN pentru dezvoltare durabilă, inovaţie şi securitate 

energetică. În mod egal, acestea reflectă valorile SNN derivate din valorile 

individuale şi colective ale angajaţilor şi reprezintă un ghid pentru tinerele 

generaţii pe care ne-am propus să le creştem. 

 

"Ne aflăm în prezent în etapa în care istoria şi rolul nostru de până acum ne 

responsabilizează să ne uităm cu atenţie către viitor. Misiunea, viziunea şi valorile 

SNN provin din istoria şi performanţa SNN, conduc către performanţa viitorului şi 

sunt ADN-ul profesional al companiei. Ne reprezintă uman, valoric, operaţional şi 

investiţional. Au rolul de a capitaliza expertiza dobândită şi de a o utiliza în 

proiectele strategice: retehnologizarea Unităţii 1, Proiectul Unităţilor 3 şi 4, 

potenţială implementare a reactoarelor modulare mici, producţia de hidrogen curat. 
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Suntem conştienţi de importanța rolului nostru în dezvoltarea comunităţilor şi în 

protejarea mediului înconjurător. Ne asumăm rolul companiei într-un context pe 

termen foarte lung, unul în care oferim rezilienţă, securitate energetică, energie 

curată şi creştere economică. 2.200 de oameni acţionează într-o singură direcţie cu 

motivaţie şi pasiune pentru energia nucleară, pentru a oferi copiilor noştri un mediu 

curat", a precizat Cosmin Ghiţă, directorul general al SNN. 

 

La nivelul anilor 2030, energia nucleară va asigura aproximativ 35% din necesarul 

de consum prin operarea a 4 unităţi nucleare CANDU, va evita eliberarea a 

20.000.000 milioane tone de CO2/anual, va crea indirect aproximativ 19.000 de 

locuri de muncă în lanţul de aprovizionare intern, va contribui la dezvoltarea 

educaţiei şi cercetării în domeniul nuclear şi în domeniile conexe. 

 

Prin proiectele sale de investiţii, Retehnologizarea Unităţii 1, Proiectul Unităţilor 3 

şi 4, Instalaţia de Detritiere, producţia de Cobalt 60, în valoare de aproximativ 9 

miliarde euro, SNN devine un pilon al decarbonizării simultan cu generarea unui 

efect multiplu de dezvoltare micro şi macroeconomică. SNN realizează aceste 

proiecte prin creşterea unei noi generaţii de nuclearişti, prin retenţia şi formarea 

tinerilor din România, prin valorificarea potenţialului acestora, se mai arată în 

comunicat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Eurostat: Prețurile locuințelor au crescut în România cu 10% în ultimul 

deceniu, printre cele mai mici avansuri din UE. De la debutul pandemiei, s-au 

apreciat cu doar 1,4%, sub valorile din Bulgaria (+7,5%) sau Ungaria 

(+4,6%). 

Datele Eurostat arată că, în perioada 2010-2021, prețurile locuințelor au crescut 

mai mult decât chiriile în 17 state membre ale UE. Prețurile locuințelor au crescut 

în 23 de state membre și au scăzut în patru, cu cele mai mari creșteri în Estonia 

(+126,8%) și Luxemburg (+108,2%). 
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Au fost observate scăderi în Grecia (-28,1%), Italia (-14,4%), Cipru (-8,9%) și 

Spania (-4,8%). În total, în UE, de la începutul anului 2010 și până la sfârșitul 

primului trimestru din acest an, chiriile au crescut cu +15,3%, iar prețul locuințelor 

cu +30,9%. 

În cazul României, în perioada 2010-2021, prețul locuințelor a crescut cu +10%, în 

timp ce prețul chiriilor a crescut cu +20%. 

 

În primul trimestru al anului 2021, prețul locuințelor din România a crescut cu 

+2,7% față de trimestrul IV al anului trecut și cu +1,4% față de aceeași perioadă 

din 2020. De exemplu, avansul prețului locuințelor față de primul trimestru din 

2020 a fost mai mare în celelalte state din estul și sud-estul Europei: Bulgaria 

(+7,5%), Ungaria (+4,6%), Cehia (+11,9%), Lituania (+12%). 
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În ceea ce privește chiriile, situația este diferită. Între 2010 și primul trimestru al 

anului 2021, prețurile au crescut în 25 de state membre ale UE și au scăzut în două. 

Cele mai mari creșteri s-au înregistrat în Estonia (+ 140,4%) și Lituania, în timp ce 

au fost raportate scăderi în Grecia (-25,2%) și Cipru (-3,8%). 

Prețul chiriilor a crescut, în primul trimestru al acestui an, cu 5,8% în UE și cu 

6,1% în Zona Euro, comparativ cu aceeași perioadă a anului trecut. 

(Sursa: Eurostat) 
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 Pfizer va cere autorizarea pentru a treia doză de vaccin antiCOVID în 

contextul răspândirii variantei Delta a virusului: Eficacitatea vaccinului scade 

după 6 luni de la administrarea primelor doze 

Compania Pfizer vrea să obţină în următoarea lună aprobarea FDA pentru a treia 

doză a vacinului său anti-Covid, pe baza dovezilor existenţei unui risc mai mare de 

reinfectare după 6 luni de la inoculare şi a răspândirii tot mai mari a variantei Delta 

a coronavirusului. 

''Pfizer şi BioNTech au constatat rezultate încurajatoare ale unor teste în curs 

pentru o a treia doză din vaccinul actual'', au explicat companiile care 

''intenţionează să transmită aceste date către FDA, EMA şi alte autorităţi de 

reglementare în următoarele săptămâni'', au adăugat sursele citate, referindu-se la 

Agenţiile americană şi europeană a medicamentelor, potrivit Agerpres. 

 Totul despre tulpina indiană Delta: De câte ori e mai contagioasă față de 

tulpinile precedente, cât de eficiente sunt vaccinurile și cum s-a răspândit în 

România și în alte țări 

''Date preliminare ale studiului arată că o doză de rapel administrată la 6 luni după 

a doua doză are un profil de toleranţă coerent, provocând niveluri ridicate de 

anticorpi neutralizanţi'' împotriva virusului, inclusiv împotriva variantei Beta, 

apărută în Africa de Sud. 

Aceste niveluri sunt ''de cinci până la 10 ori mai mari'' decât cele observate după 

primele două doze. 

 

Food and Drug Administration (FDA) şi Centers for Disease Control and 

Prevention (CDC) au spus într-un comunicat comun că americanii care au fost 

vaccinaţi complet nu au nevoie de o doză suplimentară la acest moment. Unii 

oameni de ştiinţă au pus sub semnul întrebării nevoia unei doze suplimentare, 

informează News.ro 

 

Potrivit Reuters, directorul ştiinţific al Pfizer, Mikael Dolsten, a declarat că 

recentele informaţii din Israel privind eficacitatea vaccinului vin în urma infectării 

oamenilor care au fost vaccinaţi în ianuarie sau februarie.  

https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24904806-totul-despre-tulpina-indiana-delta-cate-ori-este-mai-contagioasa-fata-tulpinile-precedente-cat-eficiente-sunt-vaccinurile-cum-raspandit-romania-alte-tari.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24904806-totul-despre-tulpina-indiana-delta-cate-ori-este-mai-contagioasa-fata-tulpinile-precedente-cat-eficiente-sunt-vaccinurile-cum-raspandit-romania-alte-tari.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24904806-totul-despre-tulpina-indiana-delta-cate-ori-este-mai-contagioasa-fata-tulpinile-precedente-cat-eficiente-sunt-vaccinurile-cum-raspandit-romania-alte-tari.htm
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Ministerul israelian al Sănătăţii a spus că eficacitatea vaccinului în prevenirea 

infecţiei şi bolii simptomatice a scăzut la 64% în iunie. 

 

„Vaccinul Pfizer este foarte activ în ceea ce priveşte varianta Delta”, a spus 

Dolsten într-un interviu. Dar după şase luni, a adăugat el, „este probabil riscul de 

infectare, pentru că nivelul anticorpilor, aşa cum era estimat, scade”. 

Pfizer nu a transmis joi toate datele din Israel, dar a menţionat că vor fi publicate în 

curând. 

 

„Este un set redus de date, dar cred că tendinţa este precisă: la şase luni, având în 

vedere că Delta este cea mai contagioasă variantă pe care o ştim, poate cauza 

infecţii şi boală uşoară”. 

 

Datele Pfizer din Statele Unite arată o scădere a eficacităţii vaccinului la 

aproximativ 80% după şase luni, împotriva variantelor care circulau în ţară în 

primăvară, a mai afirmat Dolsten. 

 

El a subliniat că datele din Israel şi Marea Britanie sugerează că, deşi cu un nivel al 

anticorpilor în scădere, vaccinul rămâne eficient 95% împotriva dezvoltării unei 

forme severe a bolii. 

 

Vaccinul, dezvoltat cu partenerul german BioNTech SE, a demonstrat 95% 

eficacitate în prevenirea Covid-19 simptomatică într-un studiu clinic derulat de 

companii anul trecut. 

 

Dolsten a mai declarat că primele date din studiile companiei arată că o a treia doză 

generează niveluri de anticorpi care sunt de 5 până la 10 ori mai mari decât după a 

doua doză, sugerând că aceasta va oferi protecţia promisă. 

 

El a dezvăluit că mai multe ţări din Europa şi de pe alte continente au abordat deja 

Pfizer pentru a discuta despre doze suplimentare şi că unele dintre acestea ar putea 

începe administrarea lor înaintea unei autorizaţii din partea SUA. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Prețurile alimentelor au scăzut la nivel mondial în iunie, pentru prima dată 

în ultimul an, dar carnea încă se scumpește. Deși declinul prețurilor este slab 

(-2,5%), analiștii spun că este totuși important pentru diminuarea presiunilor 

inflaționiste. 

Indicele ONU al prețurilor produselor alimententare a scăzut în luna iunie cu -

2,5%, pentru prima dată din luna mai a anului trecut. Cu toate acestea, prețurile la 

nivel global ale alimentelor au rămas la un nivel ridicat, cu aproape 34% peste 

valoarea din luna iunie 2020. Totuși, potrivit Bloomberg, analiștii precizează că o 

astfel de scădere a indicelui poate duce în sfârșit la o ameliorare a presiunilor 

asupra inflației. 

Potrivit FAO, organizația pentru alimentație a ONU, declinul din luna iulie a fost 

determinat de ieftinirea uleiurilor vegetale (-9,8%), cerealelor (-2,6%) și 

produselor lactate (-1%). Preţurile cerealelor au scăzut în principal ca urmare a 

diminuării cu 5% a prețului la porumb, pe fondul prognozelor privind o producţie 

peste așteptări în SUA și Argentina. 

Indicele pentru prețul zahărului a crescut cu 0,9%, pentru a treia lună consecutiv și 

a ajuns astfel la cel mai mare nivel din ultimii ani, pe fondul incertitudinilor cu 

privire la impactul condițiilor meteorologice asupra producției culturilor din 

Brazilia, cel mai mare exportator de zahăr din lume. 

De asemenea, carnea s-a scumpit cu +2,1%, continuând astfel șirul creșterilor 

pentru a noua lună consecutivă. Indicele pentru prețul cărnii a ajuns astfel la un 

nivel de 15,6% peste cel din luna iunie 2020, dar, cu toate acestea, cu 8% sub 

nivelul maxim înregistrat în luna august 2014. Produsele vegetale se vor scumpi 

sau ieftini în lunile următoare în funcție de situația meteorologică, care va 

determina dacă recoltele din Europa şi America de Nord vor fi suficiente pentru 

refacerea stocurilor. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Iohannis s-a întâlnit cu delegația SUA la Summitul de la Sofia. Ce subiecte 

au fost abordate 

Președintele Klaus Iohannis s-a întâlnit joi, în marja Summitului Inițiativei celor 

Trei Mări (I3M), de la Sofia, cu delegația americană formată din cu senatorii Roger 

F. Wicker, republican, membru al Senatului din partea statului Mississippi, și Ben 

Cardin, democrat, membru al Senatului din partea statului Maryland. 

 

Iohannis a salutat angajamentul ferm al SUA față de obiectivele și prioritățile 

Inițiativei celor Trei Mări, demonstrat inclusiv prin transmiterea de către 

președintele Joe Biden a unui mesaj substanțial statelor participante la I3M și prin 

prezența delegației Congresului SUA la Summitul de la Sofia, transmite 

Administrația Prezidențială. 

 

Președintele a exprimat aprecierea pentru susținerea de către Washington a 

îndeplinirii obiectivelor Inițiativei în domenii precum dezvoltarea economică 

sustenabilă și competitivă a regiunii Europei Centrale și de Sud-Est, consolidarea 

interconectivității regionale, întărirea relației transatlantice și dezvoltarea 

rezilienței strategice. 

 

Klaus Iohannis a accentuat importanța pentru România a implementării proiectelor 

Rail2Sea și Via Carpathia și a pledat pentru o implicare consistentă a SUA, 

inclusiv financiară, în aceste proiecte, pentru a consolida prezența sa economică în 

regiune, în special prin intermediul unor astfel de proiecte de natură strategică. 

 

Șeful statului a susținut necesitatea finanțării și a altor inițiative strategice majore 

de interconectare la nivelul I3M, folosind mecanismele Fondului de Investiții al 

I3M, ale cărui baze au fost puse la Summitul de la București (17-18 septembrie 

2018). 

 

În planul relației bilaterale, Iohannis a evidențiat ”profunzimea și soliditatea 

Parteneriatului Strategic româno-american, ca pilon esențial al politicii externe a 

țării noastre, și a salutat stadiul excelent al cooperării politice și militare dintre 

România și SUA”. 
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De asemenea, președintele a exprimat satisfacția pentru dezvoltarea cooperării 

dintre România și SUA în domeniul energiei nucleare civile și al rețelelor 5G. 

 

În cadrul discuției, a fost evidenţiat ”nivelul excelent al cooperării pe palierele 

politic, economic şi militar dintre România şi SUA”, precum şi interesul comun de 

aprofundare şi extindere a Parteneriatului Strategic, România fiind unul dintre cei 

mai de încredere, stabili şi fermi aliaţi ai Statelor Unite în regiune, mai precizează 

sursa citată 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Dragoș Pîslaru: România intră în linie dreaptă, în pluton cu alte 11 state ce 

vor avea planurile de redresare și reziliență aprobate în septembrie 

Europarlamentarul USR PLUS Dragoș Pîslaru anunță că România intră în linie 

dreaptă, în pluton cu alte 11 state ce vor avea planurile de redresare și reziliență 

aprobate în septembrie. 

Pîslaru amintește, într-o postare pe site-ul lui, că 12 planuri au fost trimise conform 

termenului prevăzut inițial de regulament, 30 aprilie – Portugalia, Spania, Franța, 

Germania, Slovacia, Letonia, Danemarca, Grecia, Luxemburg, Austria, Italia, 

Belgia; 12 planuri au fost trimise după 30 aprilie – Ungaria, Cipru, Lituania, 

Irlanda, Cehia – sau au cerut prelungirea perioadei de evaluare – Polonia, Slovenia, 

Croația, Finlanda, Suedia, România, Estonia; 3 planuri încă nu au fost trimise. 

„În acest moment, Comisia a evaluat și a dat aviz favorabil pentru 14 PNRR-uri: 

Portugalia, Spania, Grecia, Danemarca, Luxemburg, Slovacia, Austria, Germania, 

Letonia, Italia, Franța, Belgia, Suedia, Lituania. Apoi Consiliul UE va adopta 

aceste planuri, cel mai probabil săptămâna viitoare, ceea ce înseamnă că aceste 

state membre vor putea primi deja prima tranșă de bani! Pentru țările aflate în curs 

de evaluare, principalele detalii care trebuie încă lămurite sunt legate de costurile 

reformelor și investițiilor, de nivelul de ambiție pentru măsurile de tranziție verde 

și, nu în ultimul rând, modul în care acestea răspund la recomandările specifice de 

țară formulate de Comisia Europeană în 2019 și 2020 în cadrul Semestrului 

European”, precizează europarlamentarul. 
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Dragoș Pîslaru precizează că în unele state se verifică mecanismele de control și de 

asigurare a bunei cheltuieli a banilor și de prevenire a fraudei, dar „România nu se 

află printre ele”. 

„În cazul României se lucrează bine, în colaborare strânsă cu Comisia Europeană. 

Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene (MIPE) este în dialog direct pentru 

a finaliza ultimele detalii și, conform calendarului, aprobarea planului ar trebui să 

aibă loc imediat după vacanța de vară, în septembrie”, mai scrie Pîslaru. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Comerţul ilegal cu gaze fluorurate intră în Europa prin România, susţin 

investigatorii EIA 

Cea mai mare infracţiune de mediu de care nu a auzit nimeni este comerţul ilegal 

cu gaze fluorurate, care intră în Europa prin România, iar un nou raport lansat joi 

de Environmental Investigation Agency (EIA) arată că potenţialul impact asupra 

climei al acestui tip de comerţ ilegal ar putea ajunge la echivalentul a 6,5 milioane 

de maşini care circulă în trafic timp de un an, avertizează organizaţia de mediu 

2Celsius. 

„În timp ce omenirea se îndreaptă către o creştere a temperaturii medii globale de 3 

grade Celsius, mult mai mult decât limita de 1,5 grade Celsius recomandată prin 

Acordul de la Paris, ambiţiile europene de combatere a schimbărilor climatice sunt 

aruncate în aer de un fenomen aproape necunoscut: comerţul ilegal cu 

hidrofluorocarburi (HFC). Un nou raport lansat azi de Environmental Investigation 

Agency (EIA) arată că potenţialul impact asupra climei al acestui tip de comerţ 

ilegal ar putea ajunge la echivalentul a 6,5 milioane de maşini care circulă în trafic 

timp de un an”, notează activiştii de mediu. 

Potrivit sursie citate, cercetarea EIA, intitulată „Europe's most chilling crime - The 

illegal trade in HFC refrigerant gases”/„Cea mai înfiorătoare infracţiune din 

Europa - Comerţul ilegal cu gaze HFC refrigerante”, indică faptul că România este 

punctul principal de intrare în Europa al acestor gaze fabricate în China care vin 

prin Turcia sau Ucraina. 
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Astfel, investigaţiile EIA arată că România este punctul de intrare al gazelor în 

Uniunea Europeană, descoperind o reţea de intermediari implicaţi în comerţ şi 

folosirea frecventă a mitei pentru a trece gazele peste graniţă. 

„Investigatorii EIA au lucrat sub acoperire în România pentru a se infiltra în 

comerţul extrem de profitabil şi au găsit numeroşi furnizori dispuşi să le furnizeze 

ilegal gaze HFC, uneori chiar şi în cilindri de unică folosinţă, interzişi deja în UE. 

Investigatorii au găsit o creştere a comercializării HFC-404A, un gaz refrigerant 

super puternic care este interzis a fi folosit în instalaţii mari de refrigerare. În 2020, 

acesta a reprezentat o treime din totalul capturilor de HFC. Una dintre descoperirile 

incredibile este că aceste gaze ilegale erau transportate chiar şi în compartimentele 

de bagaje ale autocarelor fără cunoştinţa şoferilor şi a pasagerilor”, subliniază 

reprezentanţii 2Celsius. 

Uniunea Europeană şi-a revizuit legislaţia pe gaze fluorurate în 2014 

Uniunea Europeană şi-a revizuit legislaţia pe gaze fluorurate în 2014 pentru a 

elimina HFC, o familie de gaze sintetice cu efect de seră de mii de ori mai 

puternice decât CO2 şi folosite în frigidere, aparate de aer condiţionat, protecţie 

împotriva focului, aerosoli şi spume. Pe măsură ce stocurile de micşorează şi 

preţurile cresc ca urmare a noilor cote europene, comerţul ilegal s-a dezvoltat. 

Agenţia europeană estimează că ar fi undeva la 20-30% din volumul comerţului 

legal. Cu o cotă permisă de echivalentul a 100,3 milioane tone CO2, reiese faptul 

că volumul comerţului ilegal cu HFC care intră în UE ar fi la echivalentul a 30 de 

milioane de tone de CO2. 

„Nu e nicio exagerare să spunem că stabilitatea societăţilor umane în viitor e la 

limită, iar timpul se scurge fără să luăm măsuri semnificative de combatere a 

schimbărilor climatice. Nu ne permitem niciun pas greşit în eforturile de a ţine 

creşterea temperaturii sub 1,5 grade C, iar amploarea comerţului ilegal cu gaze 

fluorurate ar trebui să sune alarma în UE - asta e cea mai mare infracţiune de care 

nu a auzit nimeni, iar asta trebuie să se schimbe repede. Comerţul ilegal este 

înfloritor şi pentru că investigaţiile şi amenzile sunt rare şi nu sunt pe măsura 

profiturilor din acest comerţ. În special corupţia la punctele de trecere din România 

trebuie rezolvată cu prioritate”, susţine Clare Perry, director de Campanii 

Climatice la EIA, potrivit Agerpres. 
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„Turcia pare să joace un rol important ca ţară sursă pentru importurile de 

HFC” 

Raportul de specialitate evidenţiază ideea că un indicator la comerţului ilegal ar fi 

discrepanţa dintre exporturile raportate care ajung în UE şi importurile raportate 

ale UE, care au fost tot mai scăzute. În acest sens, importurile raportate prin 

registrul HFC al UE din 2017 arată o diferenţă de 9,1 milioane tone în 

2019. „Turcia pare să joace un rol important ca ţară sursă pentru importurile de 

HFC în 2018 şi 2019. De asemenea, numărul companiilor care raportează 

importuri de HFC s-a dublat din 2018 până în 2019, de la 895 la 1.694, multe 

dintre ele fără legături evidente cu afacerile de HFC, ceea ce indică oportunism 

infracţional”, menţionează sursa citată. 

Raportul EIA cuprinde o serie de recomandări pentru soluţionarea comerţului 

ilegal cu HFC prin legislaţia europeană. 

2Celsius (2C) este o organizaţie europeană, culturală şi de mediu cu sediul în 

România, membră a reţelei T&E de la Bruxelles. Pe lângă activităţile legate de 

jurnalism, 2C a gestionat şi programe de caritate, precum: cultura bicicletei în 

mediile rural-montane, relaţia dintre producţia hranei şi schimbările climatice 

(schimbarea utilizării terenurilor) şi programe de „institutional greening” şi 

dezvoltare locală. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlamentul European a aprobat două fonduri, în valoare totală de 16 

miliarde de euro, pentru politicile de azil şi protecţie a frontierelor 

Parlamentul European, reunit în sesiune plenară la Strasbourg, a adoptat miercuri 

două fonduri pentru politicile de azil şi protecţie a frontierelor, care însumează 

16,12 miliarde euro pentru perioada 2021-2027, indică un comunicat publicat 

pe site-ul legislativului european, transmite Agerpres. 

Fondurile vor contribui la gestionarea fluxurilor de migranţi, la integrarea 

cetăţenilor unor ţări-terţe şi la îmbunătăţirea managementului frontierelor. 

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20210701IPR07514/eu-parliament-adopts-two-funds-for-asylum-and-border-policies
https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20210701IPR07514/eu-parliament-adopts-two-funds-for-asylum-and-border-policies
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Fondul pentru integrare, migraţie şi azil (AMIF), în valoare de 9,88 miliarde euro 

pentru perioada 2021-2027, va consolida politica comună privind azilul, va 

dezvolta migraţia legală în concordanţă cu nevoile statelor membre şi va contribui 

la combaterea migraţiei ilegale. 

La cererea PE, banii ar trebui să servească şi la încurajarea statelor membre să-şi 

împartă mai echitabil responsabilitatea găzduirii de refugiaţi şi solicitanţi de azil. 

Cu un buget de 6,24 miliarde euro pentru cei şapte ani, Fondul pentru management 

integrat al frontierelor (IBMF) este menit să ajute la consolidarea managementului 

frontierelor externe ale Uniunii Europene, cu asigurarea respectării drepturilor 

fundamentale. 

IBMF va contribui şi la o politică armonizată comună în domeniul vizelor şi 

introduce măsuri de protecţie pentru persoanele vulnerabile care sosesc în Europa, 

în special copii neînsoţiţi. 

''Pentru ca solidaritatea să se afle în inima politicii europene privind migraţia şi 

azilul, avem nevoie de resurse suplimentare pentru a o susţine. Decizia de astăzi 

garantează că UE investeşte nu numai în consolidarea sistemului de azil, ci şi în 

împărţirea între statele membre a presiunii migraţiei'', a declarat raportoarea PE în 

acest dosar, eurodeputata slovenă Tanja Fajon. 

După aprobare, regulamentele vor fi publicate în Jurnalul oficial al UE, urmând a 

se aplica retroactiv de la 1 ianuarie 2021. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE pregăteşte sfârşitul maşinilor diesel şi pe benzină. Comisia Europeană 

are în vedere eliminarea completă a emisiilor auto începând din anul 2035 

Autoturismele diesel şi pe benzină şi-au trăit viaţa, iar viitorul este al celor 

electrice - Comisia Europeană ar putea propune miercuri reducerea la zero a 

emisiilor de CO2 pentru vehiculele noi în următorul deceniu, una dintre măsurile 

de mediu menite să combată schimbările climatice şi să pună în aplicare Pactul 

Verde european. 
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Conform mai multor surse citate joi de AFP, Comisia Europeană are în vedere 

eliminarea completă a emisiilor auto începând din anul 2035. Cum vehiculele 

electrice sunt singurele care satisfac această exigenţă, ele vor deveni astfel 

singurele autorizate la comercializare pe piaţa autoturismelor noi. 

În UE le-a fost impus încă de anul trecut producătorilor auto un plafon mediu de 95 

de grame de CO2 pe kilometru, care va fi diminuat treptat până la 100% în 2035. 

 

Aceste cifre, aflate încă în discuţie, presupun o imensă constrângere pentru o 

industrie care până în anul 2027 va trebui să se adapteze în plus şi înăspririi 

normelor de poluare pentru motoarele termice. 

 

Pe o piaţă care la nivel global a regresat din cauza pandemiei, vânzarea maşinilor 

electrice avansează puternic. Acestea au reprezentat 8% din înmatriculări în 

Europa Occidentală în primele cinci luni ale acestui an, respectiv circa 356.000 de 

vehicule, mai multe decât în întreg anul 2019. 

 

Noile reglementări vor favoriza şi mai mult aceste vehicule şi vor stimula 

abandonarea celor hibride şi hibride reîncărcabile, care asociază motorul electric şi 

bateria. Un motiv de nelinişte pentru o industrie care asigură 14,6 milioane de 

locuri de muncă în UE şi care încă mizează mult pe această tehnologie de tranziţie. 

 

Dacă Bruxellesul instituie măsuri de sprijin mai ales pentru dezvoltarea bornelor de 

reîncărcare, ''suntem deschişi unor reduceri suplimentare de CO2 în 2030'', a 

declarat recent Oliver Zipse, preşedintele Asociaţiei europene a constructorilor 

auto (ACEA). 

 

Acest lobby, care mult timp s-a luptat pentru a încetini această tranziţie, este însă 

profund divizat. Majoritatea membrilor săi cred că o electrificare prea rapidă va 

creşte preţul autoturismelor, va distruge locuri de muncă şi va favoriza concurenţa 

chineză, care se află în avans la capitolul baterii. 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 iulie 2021 41 

 

Însă Volkswagen, compania lider european în sectorul auto, cu circa un sfert din 

vânzări, s-a alăturat celei americane Tesla în promovarea vehiculelor 100% 

electrice, după scandalul ''Dieselgate'' din 2015 ce a dezvăluit că producătorul 

european a falsificat emisiile motoarelor diesel. 

 

''Este un mare conflict în interiorul ACEA. Din cauza Dieselgate, Volkswagen s-a 

îndreptat spre electric pentru a-şi îmbunătăţi imaginea. Grupul a acceptat 

investiţii enorme şi acum are produsele ce respectă viitoarea legislaţie'', explică 

analistul german Matthias Schmidt. Prin urmare, grupul ''Volkswagen este perfect 

poziţionat pentru a câştiga cotă de piaţă şi a-şi trimite în zid unii 

concurenţi'', adaugă acesta. 

 

Volkswagen a anunţat în luna iunie că între anii 2033 şi 2035 va înceta să vândă în 

Europa motoare cu combustie. 

 

''O maşină are în general o durată de viaţă de 15 ani. Dacă vrem să avem un 

transport complet lipsit de emisii de carbon în 2050, atunci ar trebui ca ultima 

maşină cu motor termic să fie vândută cel mai târziu în 2035'', estimează Diane 

Strauss, membră a ONG-ului Transport şi Mediu din Franţa. 

 

Într-un clasament publicat în luna iunie, acest ONG a criticat companiile Daimler 

(Mercedes), BMW, Stellantis (PSA, Fiat) şi Toyota pentru proiectele lor ''puţin 

ambiţioase'', întrucât aceşti producători încă mizează în mare măsură pe hibridele 

reîncărcabile, considerate poluante. Renault şi Hyundai sunt bine plasate în acest 

clasament, dar în urma Volkswagen şi Volvo. 

 

Sfârşitul motoarelor electrice în ''2035 este un bun compromis între 2030, care ar fi 

prea devreme pe plan industrial şi social, şi 2040, care ar fi prea târziu pe plan 

climatic'', remarcă preşedintele Comisiei de Mediu din Parlamentul European, 

Pascal Canfin. Acesta pledează şi pentru crearea unui fond de ''mai multe miliarde 

de euro'' pentru sprijinirea întreprinderilor mici şi mijlocii din sectoarele 

ameninţate de această mutaţie tehnologică. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/

